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REVISTA PRESEI 

 

• Calea ferată în România. Ministrul Transporturilor promitea în mai 

modernizarea a 500 de vagoane de călători până la finalul lui 2019 
 

Ministrul Transporturilor Răzvan Cuc a transmis, ca răspuns la interpelarea unui deputat PNL, că 

până la finalul anului vor fi realizate lucrări de reparaţii la aproximativ 500 de vagoane de 

călători. Totodată, CFR are în vedere modernizarea a circa 1.001 km de cale ferată pentru 

creşterea vitezei. 

C.N.C.F. C.F.R. S.A. desfăşoară lucrări de modernizare pentru 314 km de cale ferată. Precizăm, 

totodată, că sunt în procedură de achiziţie lucrări de modernizare pentru 116 km de linie de cale 

ferată şi în diverse stadii de pregătire (pregătire lansare achiziţie/licitaţie/derulare) studii de 

fezabilitate pentru modernizarea a 947 km de linie de cale ferată. Complementar, este în 

procedură de achiziţie contractul de servicii pentru elaborarea studiului de fezabilitate care are ca 

obiectiv lucrări de reparaţii/modernizări a aproximativ 1.001 km de linii de cale ferată, pentru 

asigurarea unei viteze sporite şi creşterea calităţii serviciilor de transport feroviar. Lucrările în 

cadrul acestui proiect nu vor viza reparaţii pe întreaga lungime a liniei, ci doar reparaţii 

punctuale asupra elementelor suprastructurii căii ferate (ex: şina, traversele, aparatele de cale) 

sau a altor elemente necesare creşterii vitezei”, se arată în răspunsul ministrului Răzvan Cuc, din 

luna mai, la interpelarea făcută de deputatul PNL Daniel Gheorghe. 

Răzvan Cuc a mai transmis că sunt încheiate contracte de reparaţii pentru 283 de vagoane de 

călători. 

„Pentru anul 2019 se estimează a se realiza reparaţii planificate pentru un număr de 129 de 

unităţi material rulant motor (locomotive şi automotoare), până în prezent fiind încheiate 

contracte de servicii de reparaţii planificate pentru un număr de 86 de unităţi, pentru restul de 

unităţi urmând a se contracta servicii de reperaţii planificate până la sfârşitul anului. În prezent 

sunt încheiate contracte de reparaţii planificate pentru un număr de 283 vagoane de călători. 

Pentru restul de vagoane, din cele aproximativ 500 de vagoane ce urmează a fi realizate până la 

sfârşitul anului anului 2019, vor fi încheiate contracte de reparaţii planificate în perioada 

următoare. De asemenea se vor realiza reparaţii generale cu modernizare pentru un număr 

aproximativ de 80 de vagoane de cătători până la sfârşitul anului”, potrivit sursei citate. 

 

Răspunsul lui Răzvan Cuc vine în contextul unei interpelări a deputatului PNL Daniel Gheorghe 

care îi transmite ministrului Transporturilor că în primele trei luni ale acestui an au deraiat nouă 

trenuri, iar restricţiile de viteză au ajuns să fie sub 50 km/h. 

„De la începutul anului până în prezent s-au înregistrat 9 deraieri ale trenurilor în ţară. Cu 

toate că reţeaua feroviară permite viteze convenţionale între 70 km/h şi 160 km/h, se operează 

cu o viteză comercială de sub 50 km/h pentru trenurile de călători. La capitolul material rulant, 

conform secretarului de stat, la CFR Călători 80% din locomotivele electrice au nevoie în acest 

moment de reparaţii, iar la peste 40% din vagoane se impun modernizări urgent. Infrastructura 
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este la pământ, şine rupte, şine uzate. Circulă trenurile cu o viteză medie de 45-50 de kilometri 

la oră, când în alte ţări este 350 km/h”, a scris Daniel Gheorghe, în interpelare. 

În replică, ministrul Transporturilor a conchis că „după finalizarea lucrărilor de modernizare, 

restricţiile de viteză vor fi ridicate, ceea ce va conduce la creşterea vitezei de circulaţie pentru 

trenurile de călători, cu impact direct şi imediat asupra duratei de călătorie şi/sau asupra creşterii 

siguranţei şi confortului călătorilor”. 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat că Guvernul va acorda 35 de milioane de lei pentru 

instalarea de stâlpi de iluminat şi separatoare de trafic pentru toate trecerile de nivel a drumurilor 

naţionale cu căile ferate. Proiectul de hotărâre va fi adoptat în şedinţa Executivului din 31 iulie. 

 

(sursa: Mediafax) 

 

 

 

• CEx PSD vineri. Discuţii despre organizarea Congresului, propunerile de 

miniştri şi remaniere 

 

Social-democraţii se reunesc vineri, la Parlament, de la ora 12.00, în şedinţa Comitetului 

Executiv al partidului, pentru a discuta despre organizarea Congresului de sâmbătă, dar şi despre 

propunerile de miniştri pe care liderul PSD urmează să i le trimită lui Klaus Iohannis. 

 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, vinerea trecută, la Iaşi, că va trimite săptămâna aceasta 

propunerile pentru noii miniştri preşedintelui Klaus Iohannis, după o discuţie în Comitetul 

Executiv Naţional (CExN). Liderul PSD a mai spus că va transmite şefului statului şi propunerea 

pentru funcţia de vicepremier pe probleme economice, unde interimar este Eugen Teodorovici. 

Surse din interiorul PSD au declarat, pentru MEDIAFAX, că Viorica Dăncilă îl va propune pe 

Mihai Fifor la Interne, după finalizarea perioadei de interimat. De asemenea, PSD se gândeşte la 

un înlocuitor al lui Mihai Fifor la parteneriate strategice. 

Pentru funcţia de ministru al Educaţiei sunt vehiculate mai multe nume, printre care şi Radu 

Szekely, fost consilier al ministrului Ecaterina Andronescu. 

Mihai Fifor, vicepremier pe parteneriate strategice, a preluat interimatul la MAI pe 30 iulie, după 

ce Nicolae Moga a demisionat din funcţia de ministru, la doar şase zile de mandat, urmare a 

modului în care s-a acţionat la Caracal. 

Portofoliul interimar la Educaţie este asigurat în prezent de ministrul Culturii, Daniel Breaz, 

după ce Viorica Dăncilă a demis-o din funcţie pe Ecaterina Andronescu, după ce aceasta a 

afirmat că ea a învăţat de acasă să nu se urce într-o maşină cu un străin. 

Un alt subiect de discuţie vizează remanierea guvernamentală. Potrivit surselor citate, printre 

miniştrii de care coaliţia PSD-ALDE e nemulţumită se numără ministrul Energiei, Anton Anton, 

dar şi Graţiela Gavrilescu de la Mediu. 
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Totodată, social-democraţii ar putea discuta, vineri, despre guvernare, în condiţiile tensiunilor 

apărute în coaliţie. 

Viorica Dăncilă şi Călin Popescu Tăriceanu au discutat miercuri despre situaţia coaliţiei de 

guvernare, însă nu au ajuns la un consens privind restructurarea Guvernului. ALDE a transmis un 

comunicat imediat după finalizarea discuţiilor în care preciza că formaţiunea politică va stabili în 

septembrie dacă va ieşi de la guvernare. 

Şi PSD a transmis un comunicat de presă după întâlnirea dintre Viorica Dăncilă şi Călin Popescu 

Tăriceanu, care a durat mai bine de două ore. PSD a precizat că în urma şedinţei de coaliţie s-a 

stabilit respingerea proiectului de lege privind amnistia şi graţierea, în Parlament. De asemenea 

PSD a afirmat că săptămâna viitoare va exista o nouă întâlnire a coaliţiei PSD-ALDE pentru a 

analiza măsuri care privesc actul de guvernare şi agenda publică. 

Partidul Social Democrat se va reuni în Congres, sâmbătă, de la ora 11:00, pentru a lansa 

candidatura Vioricăi Dăncilă la prezidenţiale. 

 

(sursa:Mediafax) 

 

 

 

 

• Venit net lunar pana la 4500 lei pentru beneficiarii programului "O 

familie o casa" (proiect) 

 

Beneficiarii programului "O familie, o casă" nu vor putea avea un venit net lunar individual sau 

împreună cu soţul/soţia mai mare de 4.500 de lei iar preţul de achiziţie a locuinţei este de 

maximum 70.000 de euro, potrivit unui proiect de ordonanţă care modifică programul "Prima 

casă". 

 

Pentru familiile cu unul sau mai mulţi copii, la data solicitării creditului garantat, veniturile nete 

lunare ale familiei nu pot depăşi valoarea de 7.000 lei, precizează Ministerul Finanţelor, 

iniţiatorul proiectului de act normativ. 

Avansul minim a fost menţinut la 5% din preţul de achiziţie al locuinţei iar valoarea finanţării 

garantate este de maximum 66.500 euro echivalent lei. 

 

Familiile cu un singur copil vor beneficia de reducerea cu 0,5 puncte procentuale a ratei dobânzii 

creditului garantat pe toată durata Programului, în timp ce pentru familiile cu doi sau mai mulţi 

copii rata dobânzii va fi mai mică cu 1 punct procentual. 

Totodată, beneficiarii vor avea posibilitatea refinanţării creditelor obţinute în cadrul Programului, 

prin alte instrumente de finanţare, cu excepţia altor credite acordate în cadrul Programului. 

 

Ministerul Finanţelor Publice precizează, într-un comunicat remis AGERPRES, că a propus 

modificarea Programului 'Prima casă' şi redenumirea acestuia în Programul "O familie, o casă", 

astfel încât acest program guvernamental să fie mai bine orientat spre caracterul social. 
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Potrivit MFP, se vor revizui condiţiile de accesare prin introducerea unui prag de venit pentru 

beneficiari şi a preţului maxim de achiziţie al locuinţei care poate fi achiziţionată în cadrul 

Programului. În acelaşi timp, se propune acordarea de subvenţii de dobândă constând în 

reducerea ratei dobânzii creditului garantat pe toată durata Programului pentru familiile cu un 

singur copil, cât şi pentru familiile cu doi sau mai mulţi copii. 

De asemenea, se va mandata, pe lângă Fondul Naţional de Garantare a Creditelor pentru 

Întreprinderi Mici şi Mijlocii, şi Fondul Român de Contragarantare în vederea emiterii de 

garanţii în numele şi în contul statului, în favoarea băncilor care acordă credite persoanelor fizice 

pentru achiziţia unei locuinţe în cadrul Programului. 

 

"Am finalizat Programul O familie, o casă, în urma consultărilor intense şi constructive cu 

reprezentanţii Băncii Naţionale a României. Iniţiativa Guvernului are în primul rând un caracter 

social, deoarece ne dorim să venim în sprijinul persoanelor cu venituri reduse. Totodată, ne-am 

gândit să ajutăm familiile tinere să îşi cumpere o locuinţă decentă. În egală măsură, susţinem 

sectorul construcţiilor şi nu numai în condiţiile în care programul va avea efecte benefice în toată 

economia, va asigura menţinerea sau înfiinţarea de noi locuri de muncă şi va ajuta la dezvoltarea 

afacerilor", a precizat Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice. 

 

(sursa: Agerpres) 

 

 

 

• SURSE - PMP și-a decis candidatul la prezidențiale: pe cine girează 

Traian Băsescu 

PMP îl va desemna, oficial, duminică, pe Theodor Paleologu candidat al partidului la alegerile 

prezidențiale. Acesta se bucură de sprijinul partidului, dar și de al fostului președinte Traian 

Băsescu. 

Paleologu va fi validat, duminică, în cadrul Consiliului Național, atunci fiind și momentul 

lansării. 

Din 2005, a devenit ambasador al României la Copenhaga, și ulterior la Reykjavík, dar a renunțat 

la diplomație pentru a candida la alegerile legislative din 2008 din România din partea PD-L. În 

urma acestui scrutin, a devenit deputat de București în Parlamentul României și ministru al 

culturii în Guvernul Emil Boc. Pe 3 februarie 2014, Paleologu a anunțat că a demisionat din PD-

L pentru a se alătura Partidului Mișcarea Populară. 

În ianuarie 2013 a fondat Casa Paleologu, școală privată în cadrul căreia ține și găzduiește 

cursuri în domeniile umaniste. 

(sursa: stiripesurse.ro) 
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• Liviu Pleșoianu, acuzații FĂRĂ PRECEDENT: dezvăluie personajele care 

s-ar afla în spatele Vioricăi Dăncilă 

 

Deputatul PSD, Liviu Pleșoianu, susține că eminențele cenușii, din spatele Vioricăi Dăncilă, sunt 

Ică Voinea și Cristian Burci, patronul ziarului Adevărul. Pleșoianu sugerează că întreaga 

operațiune este gestionată de SIE, prin oamenii care sunt interpuși în apropierea liderilor PSD. 

”Înțeleg că azi se reunește CEX pentru a pregăti mini-congresul de sâmbătă, intrat zdravăn la 

apă, unde vor participa doar cei dispuși să o aplaude frenetic pe doamna Dăncilă#2. Dragă CEX, 

eu nu mai am nicio așteptare, ci doar o sugestie: la ședința de azi ar fi normal să participe și 

președinții partidului, domnii Ică Voinea și Cristian Burci (zis și "baby broker"). Ar fi păcat ca o 

ședință atât de importantă să se desfășoare în absența eminențelor lor mult prea cenușii...  

Apoi, la mini-congresul de sâmbătă, după ce se încheie ropotele lungi de aplauze (absolut 

meritate de noul premier, doamna Dăncilă#2), ar trebui de asemenea invitați să concluzioneze 

PUBLIC, la vedere, cei doi președinți ai partidului. În felul acesta, mini-congresul își va face 

SIEși un mare bine, după aplauze se va putea consuma o hamSIE, iar, la final, toată lumea se va 

relaxa și, pentru binele partidului și al patriei, își vor face toți SIEsta.”, scrie Liviu Pleșoianu. 

  

(sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 

• Companiile americane ar putea investi 10 miliarde de dolari în România 

 

Companiile americane analizează potențiale investiții în noi proiecte din România în valoare de 

peste 10 miliarde de dolari, potrivit Consiliului de Afaceri Americano-Român (AMRO), care 

recomandă președintelui SUA să sprijine candidatura României la Organizația pentru Cooperare 

și Dezvoltare Economică (OCDE), precum și aderarea la programul Visa Waiver 

 

Companiile americane analizează potențiale investiții în noi proiecte din România în valoare de 

peste 10 miliarde de dolari, potrivit Consiliului de Afaceri Americano-Român (AMRO), care 

recomandă președintelui SUA să sprijine candidatura României la Organizația pentru Cooperare 

și Dezvoltare Economică (OCDE), precum și aderarea la programul Visa Waiver. "România este 

unul dintre cei mai de încredere aliați democratici ai Americii oriunde în lume. Președintele 

Trump are o oportunitate excelentă de a consolida legăturile de comerț și cooperare care leagă 

cele două națiuni, afirmând dorința României de a se alătura OCDE și sprijinind propunerile 

pentru extinderea eligibilității programului Visa Waiver pentru a include țări meritoase, precum 

România”, a declarat președintele AMRO, Eric Stewart, într-o notă remisă la finalul întâlnirii de 

la Washington dintre președintele SUA, Donald Trump și omologul său român, Klaus Iohannis. 

Potrivit acestuia, afirmarea sprijinului SUA pentru candidatura României la OCDE și ridicarea 

vizelor pentru cetățenii români ar avea “un efect pozitiv direct asupra economiei americane, în 
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condițiile în care companiile americane au peste 10 miliarde de dolari în proiecte potențiale noi 

în România”. 

 

Informaţiile publicate de Profit.ro pot fi preluate doar în limita a 500 de caractere şi cu citarea în 

lead a sursei cu link activ. Orice abatere de la această regulă constituie o încălcare a Legii 8/1996 

privind dreptul de autor. 

Trump l-a primit pe Iohannis la Casa Albă miercuri. Cu ocazia întrevederii, președintele SUA a 

declarat că reafirmă și întărește parteneriatul dintre SUA și România și își exprimă susținerea 

pentru eforturile României de a intra în programul Visa Waiver, dar în acord cu cerințele 

legislației Statelor Unite. "Este o chestiune la care ne gândim", a adăugat, lacunar, președintele 

american - puternic luptător împotriva migrației ilegale - cu privire la eliminarea vizelor pentru 

cetățenii români în SUA. El a arătat în același timp că discuțiile vor viza și creșterea numărului 

de militari americani care să fie găzduiți de România. Consiliului de Afaceri Americano-Român, 

o organizație non-profit cu sediul la Washignton, reprezintă companii din Fortune 500 care fac 

afaceri în România. AMRO are ca principală misiune îmbunătățirea relațiilor comerciale SUA-

România și promovarea parteneriatelor dintre cele două țări. 

 

Informaţiile publicate de Profit.ro pot fi preluate doar în limita a 500 de caractere şi cu citarea în 

lead a sursei cu link activ. Orice abatere de la această regulă constituie o încălcare a Legii 8/1996 

privind dreptul de autor. 

 

(sursa: profit.ro) 

 

 

• Turcia: Președintele Recep Erdogan sfidează UE și promite să continue 

forajele în largul Ciprului 

 

 

Preşedintele Recep Tayyip Erdogan a protestat joi față de recentele sancţiuni pe care UE le-a 

impus Turciei pentru activităţile ilegale de forare a zăcămintelor de gaze în largul Ciprului şi a 

promis că prospecţiile în regiune vor continua, informează AFP, preluată de Agerpres. 

„UE, care a anunţat aşa-numitele măsuri, nu ne face rău nouă, ci sieşi”, a afirmat Recep Tayyip 

Erdogan într-o conferinţă de presă televizată, desfăşurată la Ankara. „Continuăm activităţile de 

explorare şi vom continua să o facem cu o hotărâre neclintită”, a adăugat şeful statului turc. 

Bruxelles-ul a adoptat la jumătatea lunii iulie o serie de măsuri politice şi financiare vizând 

sancţionarea continuării forajelor pe care Turcia le realizează în mod ilegal în apele teritoriale ale 

Ciprului, în pofida avertismentelor primite. Cea mai semnificativă măsură adoptată de Bruxelles 

este tăierea a 145, 8 milioane de euro din fondurile europene de care Turcia urma să beneficieze 

în 2020. 
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De unde a pornit conflictul 

Descoperirea din ultimii ani a unor zăcăminte uriaşe de gaze în Mediterana de Est a trezit 

interesul Ciprului şi al Turciei, ţări între care s-a declanşat un conflict pe această temă. Ankara, 

care a trimis deja mai multe nave de foraj protejate de armată - după cum afirmă autorităţile turce 

-, apreciază că resursele ar trebui împărţite echitabil între cele două ţări. Ciprul respinge însă 

categoric această ipoteză, pe care o consideră „inacceptabilă”. 

Teritoriul insulei Cipru este divizat după invazia armatei turce în treimea nordică a insulei, în 

1974, în urma unei lovituri de stat ce urmărea alipirea insulei la Grecia. Republica Cipru, 

membră a UE, îşi exercită autoritatea doar asupra restului de două treimi a teritoriului insulei. În 

nord se află autoproclamata Republica turcă a Ciprului de Nord (RTCN), susţinută de Ankara şi 

nerecunoscută de comunitatea internaţională.  

 

(sursa: Digi24) 

 

 

 

 

• Alertă sanitară mondială emisă de Spania. O persoană a murit, 160 sunt 

infectate 

 

Este alertă sanitară la nivel internațional, după ce o persoană a murit și alte 160 sunt infectate cu 

listeria. Țara emitentă e Spania, iar bacteria a fost depistată în mai multe loturi de carne tocată de 

porc, în Andaluzia. Ministerul român de Externe a emis, la rândul său, o atenționare de călătorie 

pentru cetățenii români.  Dacă au simptome de febră, dureri musculare, vărsături sau diaree, 

dureri de gât, confuzie şi oboseală și dacă sunt sau au fost de curând în Spania, mai ales în 

regiunea andaluză, ei trebuie să se adreseze de urgenţă medicului de familie sau celui mai 

apropiat spital. 

Alte aproape 530 de cazuri suspecte de infectare sunt analizate de medicii spanioli. Printre 

cazurile confirmate de listerioză sunt și 23 de femei însărcinate, aflate acum în spital. 

Loturile infectate de produse au fost retrase de pe piață, iar producătorul spaniol face obiectul 

unei anchete. 

Deocamdată nu au fost semnalate cazuri în afara Spaniei, dar alerta internațională a fost lansată 

pentru că regatul iberic este o destinație turistică importantă și există temerea unor contaminări și 

printre turiști. 

Listerioza este provocată de o bacterie transmisă prin intermediul alimentelor și poate provoca 

mai multe afecțiuni digestive.  

În iunie, în Marea Britanie, cinci persoane au murit din cauza infectării cu listeria, după ce au 

mâncat sandvișuri și salate preambalate. 
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MAE: Atenționare de călătorie pentru cetățenii români 

Ministerul Afacerilor Externe informează cetăţenii români care se află, tranzitează sau doresc să 

călătorească în Regatul Spaniei că Departamentul pentru Sănătate şi Familie al Guvernului 

Autonom din Andaluzia a identificat şi retras de pe piaţă un produs contaminat cu 

bacteria Listeria monocytogenes, ulterior apariţiei cazurilor de îmbolnăvire ca urmare a 

consumului de carne de porc procesată şi ambalată, investigând şi alte produse care ar putea fi 

contaminate cu această bacterie. 

Ministerul Sănătăţii şi Familiei spaniol a informat că a crescut numărul de pacienţi infectaţi cu 

bacteria Listeria, până la 22 august 2019 înregistrându-se, în Andaluzia, 161 cazuri, din care 82 

spitalizaţi şi un deces. 

Situaţia pe provincii a cazurilor de îmbolnăvire se prezintă astfel: Sevilla 64, Huelva 10, Cadiz 2, 

Cordoba 2, Malaga 4. 

De asemenea, statul spaniol a alertat organismele europene şi Organizaţia Mondială a Sănătăţii 

referitor la situaţia creată de propagarea acestei infecţii şi posibilitatea de a fi identificată şi în 

alte ţări, turiştii străini care călătoresc din Regatul Spaniei putând prezenta simptomele bolii. 

Ultimele date oferite de guvernul local andaluz indică o creştere la 529 a cazurilor susceptibile 

de posibila infecţie, în cursul zilei de 22 august 2019. Având în vedere numărul mare de cetăţeni 

infectaţi, la care se adaugă cei suspecţi a fi infectaţi cu această bacterie, Guvernul andaluz (Junta 

de Andalucia) a decretat alertă alimentară. 

Autorităţile spaniole informează cetăţenii care au simptome de febră, dureri musculare, vărsături 

sau diaree, dureri de gât, confuzie şi oboseală, să se adreseze de urgenţă medicului de familie sau 

celui mai apropiat spital. 

Cetăţenii români pot solicita asistenţă consulară la numerele de telefon ale Consulatului General 

al României la Sevilla: +34 954 233 243, +34 954 230 947, +34 954 624 053, +34 954 624 070, 

apelurile fiind redirecţionate către Centrul de Contact şi Suport al Cetăţenilor Români din 

Străinătate (CCSCRS) şi preluate de către operatorii Call Center în regim de permanenţă. De 

asemenea, cetăţenii români care se confruntă cu o situaţie dificilă, specială, cu caracter de 

urgenţă au la dispoziţie şi telefonul de permanenţă al oficiului consular al României la Sevilla: + 

34648212169. 

 

Ministerul Afacerilor Externe recomandă consultarea paginilor de 

Internet http://sevilla.mae.ro/contact, http://madrid.mae.ro, www.mae.ro şi reaminteşte faptul că 

cetăţenii români care călătoresc în străinătate au la dispoziţie aplicaţia „Călătoreşte în siguranţă” 

(http://www.mae.ro/app_cs), care oferă informaţii şi sfaturi de călătorie. 

 

(Sursa: Digi24) 

 

 

 

 

 

 

http://sevilla.mae.ro/contact
http://madrid.mae.ro/
http://www.mae.ro/
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• PROIECT OUG Ministerul Justiției propune pedepse mai mari pentru 

răpire, noi reguli pentru liberarea condiționată și percheziții  

 

Guvernul va da o ordonanță de urgență privind înăsprirea pedepselor pentru infracțiuni grave, 

proiectul propus de ministerul Justiției și prezentat joi de Ana Birchall prevăzând majorarea 

pedepselor pentru lipsire de libertate, condiții mai dure pentru liberarea condiționată, precum și 

alte reguli privind perchezițiile.  

 

"În ceea ce priveşte răpirea, propunem o incriminare mult mai aspră. Se propune incriminarea în 

mod distinct cu o pedeapsă de la 2 la 8 ani. În ceea ce priveşte liberarea condiţionată, propunem 

obligativitatea îndeplinirii cumulative pentru eliberarea condiţionată, creşterea limitei de vârstă 

de la 60 la 65 de ani. În ceea ce priveşte percheziţia, cererea prin care se solicită încuviinţarea 

efectuării percheziţiei domiciliare se soluţionează de îndată, în cameră de consiliu, fără citarea 

părţilor. Participarea procurorului este obligatorie”, a explicat Birchall.  

 

„Guvernul intervine și ia măsuri ferme pentru a proteja viața și siguranța românilor și pentru a 

încuraja prin pedepse exemplare, inclusiv închisoarea pe viață, pentru infracțiunile grave”, a mai 

spus ea.  

(sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

• De ce gradul de bancarizare al României este cel mai mic din UE? Doar în 

una din patru comune din România există bancomat. Trei sferturi din 

oamenii care locuiesc în mediul rural, care reprezintă jumătate din 

populaţia ţării, nu au acces direct la un serviciu bancar de bază: un 

bancomat 

 

Doar în 695 din cele 2.861 de comune din România există un bancomat, arată datele Băncii 

Naţionale furnizate la solicitarea ZF. BNR nu urmăreşte aceste date în rapoartele sale, dar le 

deţine de la băncile comerciale. Aceasta este prima dată când este publicată lista cu numărul de 

bancomate pe fiecare oraş şi comună din România. 

Pornind de la cazul Caracal, în care o fată din comuna Dioşti, judeţul Dolj, a vrut să ajungă la cel 

mai apropiat bancomat pentru că nu avea niciunul în comuna sa şi a avut un sfârşit tragic, ZF a 

înaintat o solicitare către BNR pentru a obţine informaţii privind toate bancomatele înregistrate 

din ţară. 

În mediul rural există 1.045 de bancomate (ATM-uri), instalate în 695 de comune. Oamenii din 

celelalte 2.166 de comune nu au acces la bancomat în localitatea lor. 

Spre exemplu, în comuna Dor Mărunt din judeţul Călăraşi, cel mai apropiat ATM este în oraşul 

Lehliu-Gară (din judeţul Călăraşi), la 11 km. 

Un locuitor al satului Dâlga din comuna Dor Mărunt din judeţul Călăraşi intervievat de ZF 

susţine că oamenii de acolo ar avea mare nevoie de cel puţin un bancomat. „Sunt câteva sute de 
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oameni care îşi încasează salariile şi pensiile pe card, iar cel mai apropiat bancomat este la 

aproape 11 km, în Lehliu-Gară. Trebuie să iei un autobuz sau trenul până acolo doar ca să petreci 

cinci minute în faţa unui bancomat. Este o risipă de timp şi de resurse“, a declarat Maria C., 

locuitor al satului Dâlga. 

„La noi în comuna Corod oamenii sunt chiar foarte nervoşi că bancomatul BCR care exista s-a 

desfiinţat anul acesta. Plătim o grămadă de comisioane la bănci şi ar fi normal ca şi sistemul 

bancar să ofere servicii de bază precum un bancomat. Corodul este o comună mare, de peste 

7.000 de oameni. Este anormal să nu existe un bancomat. Mulţi aşteaptă bani de la rudele din 

străinătate, dar să te duci până la Tecuci şi să te întorci cu un maxi taxi costă 20 de lei. Mai avem 

Bancă Naţională? CEC-ul ce face, că este bancă românească?“, a spus Alice Boghiţoiu, consilier 

local în comuna Corod. 

La o altă comună din judeţul Galaţi, Cerţeşti, cu 2.400 de oameni, primarul Daniel Cotoranu a 

făcut solicitări la CEC şi Banca Transilvania pentru a instala un bancomat, la solicitarea 

oamenilor din comună, dar fără succes. 

În România există în total peste 10.500 de ATM-uri, din care 9.488 sunt în mediul urban, arată 

datele BNR. Gradul de intermediere bancară calculat ca raport între activele bancare şi PIB este 

de doar 50% în România, cel mai mic din UE, iar întrebarea este cum poate să crească dacă un 

serviciu de bază precum bancomatul nu este asigurat în toate localităţile din România. 

CEC, banca statului ce ar trebui să aibă ca misiune şi asigurarea unor servicii bancare de bază 

pentru populaţia României, a făcut profit de 75 mil. euro în 2018. 

 

(sursa: Ziarul Financiar) 

 

 

 

• Dezvoltarea Clujului atrage interes şi pentru zonele învecinate pe măsură 

ce creşte nivelul de trai. Un teren de 26 de hectare cu titlu de parc 

industrial a fost scos la vânzare în oraşul Ocna Mureş 

 

Ion Dinu, senior consultant în cadrul departamentului Land Development al CBRE România: 

Lipsa unei oferte de retail modern forţează locuitorii din oraş şi din vecinătate să îşi facă 

cumpărăturile în Cluj, Turda şi chiar Alba Iulia. 

Creşterea oraşului Cluj-Napoca, dezvoltarea imobiliară, avansul punctat de industria IT acolo şi 

implicit creşterile salariale care vin odată cu aceasta s-au transformat într-un „magnet“ pentru în-

treaga regiune, potrivit consultanţilor de la CBRE. 

Potrivit datelor companiei de consultanţă, un teren de 26 de hectare cu titlu de parc industrial a 

fost scos la vânzare în oraşul Ocna Mureş. Pentru o parte din acest teren, CBRE România discută 

cu mai mulţi operatori din zona de food, cel mai probabil un lanţ de hipermarketuri, comerţul 

modern în Ocna Mureş fiind slab dezvoltat. 

 

(sursa: Ziarul Financiar) 

 


